
 
PROTOKÓŁ 

XXIII sesja Rady Gminy Bieliny z dnia 22 października 2020 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 

 

lp nazwisko imię status podpis 

1 Bernat Elżbieta obecny   

2 Bernat Robert obecny   

3 Bęben Jerzy obecny   

4 Brożyna Jan obecny   

5 Brożyna Marcin obecny   

6 Brożyna Marek obecny   

7 Durlej Henryk nieobecny   

8 Gawęcki Józef obecny   

9 Herbuś Barbara obecna   

10 Pawlik Krzysztof obecny   

11 Piotrowski Dariusz nieobecny   

12 Rzepka Dorota obecna   

13 Sala Dariusz obecny   

14 Sitek Grażyna obecna   

15 Szczepaniak Emil obecny   

 

 

obecni 13 

wszyscy 15 

procent 86,67 % 

Kworum zostało osiągnięte 

  
 
 



PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

 
Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie 9.00 

W sesji udział wzięło 14 radnych. Ponadto uczestniczył Wójt Gminy Bieliny – 

Sławomir Kopacz, Skarbnik Gminy Bieliny – Emilia Bąk, Sekretarz Gminy Bieliny – 

Jadwiga Wójcik. 

Wg. listy obecności radnych wygenerowanej z systemu posiedzenia. pl 

uczestniczyło w posiedzeniu sesji Rady Gminy Bieliny w dniu 22 października 2020 

roku 13 radnych. Faktycznie w sesji uczestniczyło 14 radnych. 14 radnym jest Pan 

Henryk Durlej, który brał udział w posiedzeniu rady gminy. Brak zalogowania do 

systemu spowodowany był problemami technicznymi związanymi z 

oprogramowaniem  W związku z tym na liście obecności figurował jako 

niezalogowany. Nie miał również możliwości głosowania  nad przyjęciem projektów 

uchwał za pomocą systemu posiedzenia.pl. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych i stwierdził quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

2. Przyjęcie porządku obrad 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

4. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie pomiędzy 

sesjami 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/169/20 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2040 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/170/20 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2020 rok 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/171/20 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/172/20 w sprawie przekazania skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/173/20 w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia takiej 

stawki opłaty na terenie Gminy Bieliny 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/174/20 w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bieliny 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/175/20 w sprawie ustalenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i 

zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 



12. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/176/20w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy 

Bieliny uczestniczących w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/177/20 w sprawie powierzenia obsługi 

kasowej jednostki budżetowej - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielinach 

14. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bieliny za I półrocze 2020 

rok 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Bieliny w roku 

szkolnym2019/2020 

16. Przedstawienie informacji przez Wójta Gminy Bieliny na temat oświadczeń 

majątkowych pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych 

17. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Gminy Bieliny na 

temat oświadczeń majątkowych radnych Gminy Bieliny 

18. Pytania/Odpowiedzi 

19. Zamknięcie obrad sesji 

 

głosowanie Przyjęcie porządku obrad 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta ZA 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 



4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

Przyjęcie protokołu Nr XXII/2020 z dnia 22 września 2020 roku. 
 

 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 



Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta ZA 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

4. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
pomiędzy sesjami 

 

Za okres od: 22.09.2020 – 22.10.2020: 

25.09.2020 – odbyło się walne zgromadzenie Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. 

Głównym tematem obrad było przyjęcie projektu Strategii Rozwoju Obszaru Gór 

Świętokrzyskich na lata 2020-2027. Projekt ten przez Związek został przyjęty.  

Projekt strategii w tej chwili poddany jest konsultacjom społecznym. 

 28.09.2020 - w Starostwie Powiatowym w Kielcach podpisaliśmy z Panią 

Skarbnik umowę na przekazanie przez Powiat środków ochrony osobistej dla 

jednostek Gminy Bieliny. Jest to program który, Starostwo Powiatowe w Kielcach 

realizuje ze środków unijnych. W ramach tego programu na kwotę około ponad 

90 000zł otrzymamy środki ochrony osobistej. Oczywiście te środki ochrony osobistej 



będziemy przekazywać naszym jednostkom organizacyjnym między innymi szkołą, 

strażą pożarniczym. 

29.09.2020 – w Ciekotach odbyła się Konferencja prezentująca projekt 

Strategii Rozwoju Obszaru Gór Świętokrzyskich. W Konferencji udział wzięła Pani 

Marszałek Renata Janik, Wiceminister Spraw Zagranicznych Pan Minister Piotr 

Wawrzyk, Senator Krzysztof Słoń, Pani Poseł Agata Wojtyszek, radni Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego Pan Henryk Milcarz, Pan Grzegorz Banaś. 

Oczywiście jest to dokument, który ma pokazywać, że obszar Gór Świętokrzyskich 

razem pracuje nad wyznaczeniem kierunku rozwoju i też co było bardzo mocno 

podkreślone chcemy się w ten sposób włączyć w pracę nad Strategią Rozwoju 

Województwa Świętokrzyskiego. Bardzo mocno wszyscy podkreślamy i 

podkreślaliśmy i podczas tej konferencji również bardzo mocno to wybrzmiało, że nie 

ma rozwoju województwa świętokrzyskiego bez rozwoju obszaru Gór 

Świętokrzyskich. W tym spotkaniu uczestniczył Dyrektor Świętokrzyskiego Parku 

Narodowego jak również klasztor Misjonarzy Oblatów na Świętym Krzyżu najstarsze 

sanktuarium w Polsce miejsce od którego pochodzi nazwa województwa 

świętokrzyskiego w osobie ojca superiora Mariana Puchały  

1.10.2020- spotkaliśmy się w gronie wójtów 4 gmin oraz koordynator projektu Szlak 

Benedyktyński. Dyskutowaliśmy nad koncepcjami tego szlaku. Jest to działanie które 

jest finansowane z Regionalnego Programu Operacyjnego w ramach działania 4.4. 

Projekt prowadzony przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, a dotyczący gminy 

Bodzentyn, Gminy Łagów, Gminy Pawłów, Gmina Bieliny  

4.10.2020 - na Cmentarzu   Cholerycznym w Lechowie odbyła się msza w intencji 

osób które zmarły w wyniku zarazy, ale też w intencji ojczyzny.  

6.10.2020 -  na Świętym Krzyżu odbyło się spotkanie z przedstawicielami partnera w 

projekcie Rozbudowy Centrum Tradycji i Turystyki i Rewitalizacji Klasztoru na 

Świętym Krzyżu. Czyli przedstawicielami  Klasztor Misjonarzy Oblatów, ale też z 

koordynatorem tego projektu z ramienia Misjonarzy Oblatów. W spotkaniu 

uczestniczył Ekonom Prowincjalny Misjonarzy Oblatów z Poznania.  

20.10.2020 -  odbył się pogrzeb doktor Alfredy Zawieruchy – Rubak. Byłej 

Wiceprzewodniczącej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, Członka Rady 

Społecznej Świętokrzyskiego Centrum Onkologii, konsultanta wojewódzkiego w 

zakresie medycyny rodzinnej, mieszkanki Bielin. Uczestniczyłem też w pogrzebie ojca 

naszego kolegi radnego. 



- podpisana została z naszej strony umowa na dofinansowanie rozbudowy, czy 

przebudowy szkoły w Hucie Nowej. Jest to umowa z Ministerstwem 

Kultury Dziedzictwa i Sportu. 

5. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/169/20 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2040 

Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/170/20 w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2020 rok 

Pan Wójt przedstawił zmiany w budżecie i  zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej.  Ponieważ jesteśmy w połowie października zaczynamy ten budżet 

monitorować też pod kątem tych zadań które będą realizowane, tych środków, które 

wpłyną i tych które nie wpłynął do budżetu.  

Załącznik nr 1 w uchwale:  zdejmujemy 423 000 zł. Jest to kwota, która dotyczy 

przebudowy budynku ochotniczej straży pożarnej w Hucie Nowej. Przebudowa 

budynku ma dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Harmonogram zakładał i tak mieliśmy też w budżecie zapisane, że kwota 423 130 zł 

będzie refundowana.  Zasada finansowania w PROW jest taka że najpierw płacimy 

faktury, a później występujemy o refundację części kosztów.  Kwota miała być 

refundowana w tym roku. Natomiast po kontakcie z Świętokrzyskim Biurem Rozwoju 

Regionalnego i po przeanalizowaniu terminów na rozpatrzenie wniosków, pewnie jest 

to też związane z tą sytuacją chociażby pandemii pewnego rodzaju spowolnieniem 

funkcjonowania różnego rodzaju instytucji to najprawdopodobniej wszystko wskazuje 

na to, że ta kwota mimo złożenia przez nas wniosku w tym roku fizycznie do budżetu 

nie wpłynie. My w tej chwili już na tym zadaniu zapłaciliśmy kwotę ponad 1 020 000 

zł.  

W dziale 750 mamy wzrost dochodów. Są środki, które udało się zaoszczędzić na 

opłaceniu składek ZUS. Są to środki, które w wyniku naszego wniosku złożonego 

między innymi przez szkoły zostały zwolnione z opłacenia składek ZUS. 

Kolejne środki które w tej chwili zdejmujemy to też jest tak nie do końca określone. 

Być może na kolejnej sesji będziemy wprowadzać części tych środków po stronie 

dochodowej. Jest to zwrot Vat-u w kwocie 1 357 000zł.   

Inwestycja na południowej części Gminy ma Vat, który jest kosztem nie 

kwalifikowanym. Jeśli chodzi o rozliczenie i dotacje z Regionalnego Programu 

Operacyjnego jest kosztem nie kwalifikowalnym, ale jednocześnie gmina ma 

możliwość odliczenia tego Vat-u, który będzie zapłacony. Natomiast to odliczenie jest 

w taki sposób, że musimy wystąpić z rozliczeniem i z wnioskiem do Urzędu 

Skarbowego o zwrot zapłaconego Vat-u. Mamy tutaj obawy, że jednak ponad  

1 000 000 zł w tym roku nie wpłynie. Wpłynie pewnie dopiero w 

kolejnych latach, być może w przyszłym roku ale to będziemy na bieżąco śledzić. Na 

ten moment chcemy po stronie dochodów porządkować to, jeżeli już  widzimy że jest 

niebezpieczeństwo, że w tym roku do budżetu tych środków nie uda się wprowadzić. 



Zwiększamy budżet o środki w kwocie 2 330 000 zł . Środki które udało nam się 

pozyskać z Funduszy Inwestycji Lokalnych. Wprowadzamy w taki sposób żeby te 

środki stanowiły wkład własny do inwestycji, które mamy już w budżecie, które 

realizujemy. 

W dziale 900 mamy rozliczenie programu oze. Zdejmujemy 403 000zł. Pracujemy 

nad rozszerzeniem tego projektu.  

Mniej więcej w taki sposób przekładamy to na załącznik wydatkowy oraz na 

wydatki limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia. 

Porządkujemy te zadania już zgodnie z harmonogramami które otrzymujemy od 

wykonawców. Specustawa covidowska pozwala wykonawcy na to, aby występował 

do zamawiającego z wnioskiem   o aneksowanie terminu zakończenia robót i takie 

wnioski od większości wykonawców otrzymujemy. Są one dla nas niekorzystne. Jak 

na przykład włączenie studni w Porąbkach.  Jest ono niezwykle ważne i chcielibyśmy, 

żeby jak najszybciej mogło być realizowane i jesteśmy do niego przygotowani, a 

niestety dokumentacyjnie to wszystko się opóźnia i jeszcze jest niezrealizowane. To 

jest po pierwsze, a po drugie niestety to kumulowanie dużych faktur na koniec roku 

jak na przykład prawdopodobnie będzie na południowej części gminy na kanalizacji 

powoduje to że nie będziemy mogli uzyskać środków, które stanowiłyby bądź zwrot 

Vat-u bądź na przykład tak jak w PROW refundację. 

 Więc po stronie dochodów część środków, która na etapie planowania budżetu widać 

było że wpłynie w tym roku, a nie wpłynie. Najprawdopodobniej będzie 

to w roku dopiero przyszłym.  

Wprowadzony w wieloletniej prognozie finansowej zadanie związane z 

możliwością złożenia wniosku do programu związanego z termomodernizacją na 

termomodernizację budynku Ośrodka Zdrowia w Makoszynie. Pytań brak. 

 

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/169/20 w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy na lata 2020-2040 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta ZA 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/170/20 w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2020 rok 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 



 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta nie głosowała 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

Pani radna Elżbieta Bernat w związku z problemami technicznymi nie oddała 

głosu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/171/20 w sprawie zaciągnięcia 
kredytu 

 

Pan Wójt powiedział, że uchwała jest zgodna z budżetem, który był planowany na 

etapie przyjmowania projektu budżetu, ale też zmianom które przed chwilą  zostały 



wprowadzone. Tak naprawdę nie wiemy na jakim poziomie będziemy musieli zaciągnąć 

kredyt. Będziemy to dokładnie analizować przy zamykaniu budżetu. Uzależnione to jest 

w dużej mierze też od tego, w jakiej kwocie otrzymamy środki chociażby z refundacji, 

czy ze zwrotów z tych o których wspominałem.  

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/171/20 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta nie głosowała 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 



11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

Pani radna Elżbieta Bernat w związku z problemami technicznymi nie oddała głosu.   

8.9. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/172/20 w sprawie 
przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach 

Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/173/20 w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia takiej stawki opłaty na terenie Gminy Bieliny. 

 
 

Pan Wójt przedstawił projekty uchwał. Wpłynęła skarga na uchwałę rady gminy z dnia 

10 grudnia 2019 roku dotycząca sposobu naliczania opłaty śmieciowej. Opłaty 

śmieciowej naliczanej od gospodarstwa domowego. Taki sposób naliczania jest 

dopuszczalny ustawowo. Natomiast prokuratury w całym kraju przeanalizowały 

dokładnie prawne zapisy ustawy i stwierdziły że tak ustawa dopuszcza 

możliwość wprowadzenia opłaty w zależności od gospodarstwa domowego, ale już nie 

można różnicować tych opłat. Gospodarstwo domowe składające się na przykład z jednej 

osoby to będzie taka stawka, a składające się z 10 osób będzie inna stawka. Interpretacja 

prawna poszła w takim kierunku, że jeżeli się wprowadza stawki od gospodarstwa 

domowego to będzie od gospodarstwa domowego, ale z jedną stawką. Sądy 

administracyjne w całej Polsce stwierdzają nieważność takich uchwał, więc 

prawdopodobnie w naszym przypadku może być podobnie stąd też my przekazujemy to 

zgodnie z procedurą do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Jednocześnie kolejnym punktem naszych dzisiejszych obrad jest uchwała w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia takiej stawki opłat na terenie gminy Bieliny. 

Wprowadzamy stawki, które są od mieszkańca dokładnie wyliczone w taki sposób, żeby 

odpowiadały starej uchwale tej, która jest skarżona. Czyli jest nie od gospodarstwa 

domowego tylko od mieszkańca ale przeliczone jest dokładnie tak jak było w poprzedniej 

uchwale. W § 5 tej uchwały wprowadzamy zapis: „Z dniem wejścia w życie uchwały 

traci moc uchwała  Nr XIV/112/19 rady gminy Bieliny z dnia 10 grudnia 2019 roku w 

sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie oraz stawki opłat na terenie 

gminy Bieliny” Uchwała która jest skarżona, którą przekazujemy do Wojewódzkiego 



Sądu Administracyjnego, jeśli państwo podejmiecie tą kolejną uchwałę straci moc. I 

wprowadzamy kolejny zapis: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 

ogłoszenia w dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego z mocą 

obowiązywania od 1 stycznia 2020 roku”. Pytań brak. 

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/172/20 w sprawie przekazania skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta nie głosowała 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 



11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

Pani radna Elżbieta Bernat w związku z problemami technicznymi nie oddała 

głosu. 

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/173/20 w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia takiej 
stawki opłaty na terenie Gminy Bieliny 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta ZA 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 



5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

10. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/174/20 w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bieliny 

Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/175/20 w sprawie ustalenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

 

Pan Wójt przedstawił projekt dwóch kolejnych uchwał. Zmienia się ustawa o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Ustawa zmienia częstotliwość odbioru 

odpadów. Jest wielkie niebezpieczeństwo, że wyceny tych odpadów znowu mogą 

pójść w górę i mogą rosnąć. Wiemy, że na terenie województwa świętokrzyskiego 

są już ceny 30 zł, ponad 34 zł od osoby miesięcznie. Jak państwo wiecie mamy 

umowę podpisaną do końca roku. Więc będziemy musieli przygotowywać nowy 

przetarg  na 2021rok.  Żeby móc ten przetarg ogłosić to musi być przyjęty regulamin 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy. Regulamin zgodnie z 

obowiązującą ustawą oraz ustalenie szczegółowych zasad sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian za uiszczoną przez właściciela 

opłatę. Projekty uchwał muszą  być konsultowane z Sanepidem i ma być zasięgnięta 

opinia Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kielcach. Taka opinia została 

zasięgnięta i jest pozytywna. 

Pan Wójt przytoczył niektóre zapisy w projektach uchwał. Pytań brak. 

 



głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/174/20 w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Bieliny 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta nie głosowała 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 



14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

Pani radna Elżbieta Bernat w związku z problemami technicznymi nie oddała głosu. 

 

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/175/20 w sprawie ustalenia szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta ZA 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 



7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/176/20w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych Gminy Bieliny uczestniczących w działaniach ratowniczych i 
szkoleniach pożarniczych. 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały. Temat dotyczący stawki  ekwiwalentu 

był poruszany jeszcze w poprzedniej kadencji. Później w tej kadencji mieliśmy go 

kontynuować z nową radą. Chcieliśmy, aby zostało to przedyskutowane na 

Zarządzie Gminnym Ochotniczych Straży Pożarnych. Dyskusja rozpoczęła się na 

Zarządzie Gminnym, natomiast nie mogła się zakończyć w związku z pandemią, 

która tak naprawdę od połowy marca uniemożliwia takie bezpośrednie kontakty, 

spotkania. Spróbowaliśmy innym sposobem skonsultować to z druhami strażakami. 

Propozycja wyszła ze strony strażaków, aby było to przynajmniej 18 zł. Tak też 

proponujemy, aby taką stawkę przyjąć. Stawka która na dzień dzisiejszy obowiązuje 

była przyjęta w 2009 roku. Stawki w innych samorządach są następujące: 

Nowa Słupia 17 zł, Daleszyce 15 zł, Górno 15 zł Łagów 20 zł, Raków 15 zł, 

Masłów 12 zł, Morawica 12 zł, Miedziana Góra 16 zł, Chęciny 10 zł, 20 zł, 

Chmielnik 10 zł, Zagnańsk 18 zł. 

Radny Pan Henryk Durlej w imieniu strażaków podziękował Panu Wójtowi, że 

podjął decyzję i przygotował  propozycję podwyższenia tych stawek.  

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/176/20w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy 
Bieliny uczestniczących w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 



 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta nie głosowała 

2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

 



Pani radna Elżbieta Bernat w związku z problemami technicznymi nie oddała 

głosu.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/177/20 w sprawie 
powierzenia obsługi kasowej jednostki budżetowej - Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bielinach 

Pan Wójt wyjaśnił, że jesteśmy po kompleksowej kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Między innymi Regionalna Izba Obrachunkowa w zaleceniach 

pokontrolnych wskazała, że powinna być uchwała, która przekazuje, czy powierza 

urzędowi Gminy obsługę kasową jednostki budżetowej, jaką jest Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Oczywiście obsługę kasową prowadzimy i trudno sobie 

wyobrazić, żeby były dwie kasy jedna dla Urzędu Gminy, a druga dla Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej i oczywiście nie zostało to zakwestionowane. 

Regionalna Izba Obrachunkowa odniosła się do tego, że powinna być oddzielna 

uchwała, która to precyzuje. Pytań brak. 

 

głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXIII/177/20 w sprawie powierzenia obsługi 
kasowej jednostki budżetowej - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielinach 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 22 października 2020 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Bernat Elżbieta nieobecna 



2 Bernat Robert ZA 

3 Bęben Jerzy ZA 

4 Brożyna Jan ZA 

5 Brożyna Marcin ZA 

6 Brożyna Marek ZA 

7 Durlej Henryk nieobecny 

8 Gawęcki Józef ZA 

9 Herbuś Barbara ZA 

10 Pawlik Krzysztof ZA 

11 Piotrowski Dariusz nieobecny 

12 Rzepka Dorota ZA 

13 Sala Dariusz ZA 

14 Sitek Grażyna ZA 

15 Szczepaniak Emil ZA 

Radna Pani Elżbieta Bernat o godzinie 10.15 wylogowała się z systemu i opuściła 

obrady sesji.  

14. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bieliny za I półrocze 
2020 roku.  

Pan Wójt przedstawił wykonanie budżetu Gminy Bieliny za I półrocze 2020 

roku 

Zgodnie z procedurą przekazaliśmy informację o przebiegu wykonania budżetu 

gminy Bieliny za I półrocze do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w dniu 23 września 2020 roku wydał opinię w 

sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze i  

zaopiniował pozytywnie przedłożoną przez wójta gminy Bieliny informacje o 

przebiegu wykonania budżetu 2020 roku. Pytań brak. 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Bieliny w roku 
szkolnym2019/2020 

 

Pan Wójt przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Bieliny w roku szkolnym 2019/2020. Przedstawił pracę szkół podczas obecnej sytuacji 

zawiązanej z korona wirusem. Powiedział m.in. że pojawiają się zakażenia korona 

wirusem wśród uczniów, rodziców uczniów i pojawiły się już zakażenia wśród 

nauczycieli. W porozumieniu z dyrektorami szkół, z Sanepidem podejmujemy zgodne z 

procedurą działania umożliwiające normalne i bezpieczne funkcjonowanie szkół. 



Oczywiście na terenie gminy są potwierdzone zakażenia korona wirusem. Skala 

tych zakażeń jest dużo większa, niż była na wiosnę i jest ich dużo więcej niż było w 

okresie sezonu truskawkowego, gdzie mieliśmy obywateli Ukrainy na terenie gminy i 

wtedy tych zakażeń było dużo mniej niż jest w tej chwili. Więc ta sytuacja w szkołach 

też jest bardzo dynamiczna i staramy się zabezpieczyć, przygotować funkcjonowanie 

szkół w taki sposób, żeby zagwarantować bezpieczeństwo  dzieciom, rodzicom. Stąd też 

te obostrzenia, chociażby związane z zakazem wchodzenia do szkół rodziców po to żeby 

nie było tego takiego kontaktu dodatkowego. Nie robimy tego po to żeby utrudniać życie 

rodzicom, dzieciom. Robimy to po to żeby maksymalnie starać się dbać o bezpieczeństwo 

dzieci, które uczęszczają do naszych szkół. Jeśli chodzi o Urząd Gminy, jednostki 

organizacyjne kontakt z korona wirusem też nie omija pracowników urzędu i jednostek 

organizacyjnych naszej gminy.  

16. Przedstawienie informacji przez Wójta Gminy Bieliny na temat 
oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników 
jednostek organizacyjnych 

Pan Wójt przedstawił informację na temat oświadczeń majątkowych 

pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych. 

17. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Gminy Bieliny 
na temat oświadczeń majątkowych radnych Gminy Bieliny 

Pan Józef Gawęcki Przewodniczący Rady Gminy Bieliny przedstawił 

informacje na temat oświadczeń majątkowych radnych gminy Bieliny.   

18. Pytania/Odpowiedzi 
 

Pan Wójt powiedział, że w dniu wczorajszym na posiedzeniu wspólnym komisji 

rady gminy Bieliny radny Pan Robert Bernat pytał o drogę łączącą Lechów z 

Makoszynem. 

  Mamy podpisaną umowę z wykonawcą i przetarg jest rozstrzygnięty. Zgodnie z 

umową termin realizacji wykonawca ma 8 miesięcy od podpisania umowy. 

Trwają prace przy drodze - ulica Starowiejska w Bielinach. Jest takie duże 

utrudnienie. Zakres tych robót niby odcinek niedługi jest dosyć szeroki i wymagający. Po 

pierwsze wymieniliśmy wodociąg, który był pod tą drogą to po pierwsze, a 

po drugie budujemy odcinek kanalizacji deszczowej. Fragment od remizy strażackiej w 

kierunku skrzyżowania i centrum i od strony ulicy Krótkiej w kierunku skrzyżowania i 

centrum to na jednym i na drugim odcinku po opadach deszczu ta woda stała i to był duży 

problem. W związku z powyższym trzeba wykonać kawałek kanalizacji deszczowej.  

Jeśli chodzi o kanalizacje, która jest realizowana na południowej części gminy 

Napęków, Belno i Górki Napękowskie, jeżeli się nic nie wydarzy to w okresie pierwszego 

kwartału 2021 roku będą mogły być podłączone już budynki do kanalizacji i ta 

kanalizacja zacznie funkcjonować. A my będziemy ogłaszać przetarg na Makoszyn. 



Zobaczymy czy to będziemy dzielić na dwa przetargi Makoszyn i Lechów, czy będzie 

inna decyzja. 

Rozpoczną się prace na fragmencie Huty Nowej też kanalizacyjne od ul tzw. 

potocznie Gęsiej w kierunku Czaplowa. Umowa jest już podpisana. 

Pan Jerzy Bęben pytał wczoraj o fragment oświetlenia w kierunku pod las. Mamy 

podpisaną umowę z zakładem energetycznym. Jak tylko będziemy mieć dokumentację 

będziemy ogłaszać przetarg na wykonawcę. Dotyczy to wszystkich tych fragmentów 

oświetleni, które czekają na realizację. 

Na dosyć mocnym zaawansowanym  etapie jest projektowanie drogi Porąbki-

Bieliny. 

Jest podpisana umowa na budowę boiska w Porąbkach. Planowany termin 

zakończeni 30 lipiec przyszłego roku. Budowa w Porąbkach dofinansowanie z 

Ministerstwa Sportu podobnie jak przebudowa stadionu w Bielinach z zadaszeniem, z 

przebudową trybun. 

 Podpisana została kompleksowa umowa na  termomodernizację i salę 

gimnastyczną przy szkole w Hucie Nowej. Ponad 1 700 000 zł  dofinansowania z 

Ministerstwa Sportu. W tej transzy to najwyższe dofinansowanie ze środków 

ministerialnych, jeśli chodzi o województwo świętokrzyskie. Wielkie podziękowania też 

dla Pani Minister  Anny Krupki. 

 Z funduszu dróg samorządowych mamy kilka zadań. Między innymi zadania też 

na drogach powiatowych: ul. Starowiejska, zadanie związane z rozbudową drogi 

 Porąbki – Kakonin- Huta Szklana. Został ogłoszony drugi przetarg na to zadanie.  

15 października odbyło się otwarcie ofert. Kosztorys inwestorski jest na poziomie około  

13 000 000 zł. Inwestycja będzie realizowana w trybie zaprojektuj i wybuduj. Więc jeśli 

uda ten przetarg się rozstrzygnąć to w przyszłym roku będzie projektowanie, a wykonanie 

to będzie rok 2022/2023.  

Czytam oferty brutto: 12 933 000zł,  12 488 000zł,  14 280 000 zł,14 968 000zł,  

10 720 000zł, 11 799 000zł. 

Radny Pan Jerzy Bęben zapytał w imieniu mieszkańców o kanalizację na 

południowej stronie, czy będzie ogłaszany przetarg przez gminę, czy każdy 

indywidualnie będzie musiał się podłączyć.   

Pan Wójt odpowiedział, że raczej by szedł w tym kierunku, żeby mieszkańcy sami 

się podłączyli. Jeszcze nie podjęliśmy tak do końca decyzji, o tym jak to będziemy robić. 

Jeszcze to przedyskutujemy, jak już będzie sieć przygotowana do tego, żeby ją można 

było włączać. Jeszcze przedyskutujemy sobie to w gronie Państwa radnych sołtysów z 

tych miejscowości których to dotyczy. Być może zrobimy w ten sposób, że wydamy 

warunki techniczne i mieszkańcy będą mogli się przyłączać w taki sposób, że będzie to  

z korzyścią dla nich. Ta odpowiedź dotyczy wszystkich nowych odcinków kanalizacji. 

Został rozstrzygnięty konkurs na stanowisko kierownika referatu usług 

komunalnych. Jest już zatrudniony kierownik. Odeszły na emeryturę dwie panie. Pani 

Mieczysława Dąbek zatrudniona w referacie podatkowym i Pani Wanda Skrzyniarz, 

która pracowała na stanowisku inspektor do spraw geodezji i gospodarki gruntami. 

Ogłosiliśmy konkursy i już na te miejsca osoby są zatrudnione. 



11 listopada organizowaliśmy co roku uroczyste składanie wiązanek kwiatów pod 

pomnikami upamiętniającym bohaterów Gminy Bieliny: Kakonin, Huta Szklana i 

Bieliny. Kończyło się to mszą świętą w kościele w Bielinach w intencji ojczyzny. Przez 

ostatnie lata też jakby łączyliśmy to Święto Odzyskania Niepodległości z Dniem Kultury 

i Tradycji. W tym roku już jest decyzja, że takiego wspólnego złożenia wiązanek kwiatów 

nie będzie. Oczywiście indywidualnie to zorganizujemy. Natomiast nie będzie tego 

wspólnego, nie będzie autokaru, którym byśmy wszyscy razem  mogli objechać pomniki. 

11 listopada będzie msza w intencji ojczyzny, o której godzinie to Państwa 

poinformujemy. Nie będzie Dnia Kultury i Tradycji. 

19. Zamknięcie obrad sesji 

 

Pan Przewodniczący Józef Gawęcki podziękował zebranym i o godzinie 11.15. 

zakończył obrady sesji Rady Gminy Bieliny.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokółowała: Agata Sala  

 

Przewodniczył: Józef Gawęcki  

 
 


